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З А П И С Н И К 
 са  8. сједнице Представничког дома  

Парламентарне скупштине Босне и Херцеговине,  
одржане 26. априла 2007. године 

 
 
 Сједница је  почела у 10.05 часова. Присуствовало је 37 посланика. Одсуство  су, због службеног 
пута, оправдали посланици: Халид Гењац, Златко Лагумџија, Славко Матић, Ремзија Кадрић и Садик 
Ахметовић.                                                                                                                                                                                            
 Из Савјета министара БиХ сједници су присуствовали замјеници министара Срђан Арнаут и 
Сенад Шепић.                                                                                                            
 Због разматрања извјештаја сједници су присуствовали гувернер Централне банке Кемал 
Козарић, предсједник Централне изборне комисије БиХ Стјепан Микић и чланови Тихомир Вујичић и 
Вехид Шехић, те правобранилац БиХ Драгица Милетић. 

 
На почетку сједнице, у оквиру претходног питања, пред Домом су свечане изјаве дали нови 

посланици Салко Соколовић и Адем Хускић, којима је Централна изборна комисија додијелила мандат 
посланика као сљедећим квалификованим посланицима са листе Странке демократске акције и Странке 
за Босну и Херцеговину умјесто Едина Мушића и Вахида Хеће – који су поднијели оставку на дужност 
посланика због одласка на друге дужности. 

Након давања свечане изјаве предсједавајући Белкић у уводним напоменама подсјетио је на 
сљедеће измјене и допуне дневног реда: 

- скинута је 5. тачка – Предлог закона о измјенама и допунама Закона о индустријском 
власништву – из разлога што није завршена процедура у надлежној комисији; 

- уврштене су двије тачке: 
a) именовање три члана у Комисију за израду текста химне Босне и Херцеговине и 
б)   именовање чланова у комисије и делегације Парламентарне скупштине БиХ. 

 
О предлогу дневног реда није било расправе, па је предсједавајући констатовао да 8. сједница 

Представничког дома има сљедећи 
 

Д Н Е В Н И  Р Е Д: 
 

1. Усвајање Записника са 7. сједнице Представничког дома; 
2. Посланичка питања и одговори; 
3. Захтјев посланика Јерка Иванковића Лијановића за разматрање Предлога закона о измјени 

Закона о порезу на додату вриједност по хитном поступку, у складу са чланом 127. 
Пословника Дома; 

      4.   Предлог закона о допунама Изборног закона БиХ (друго читање); 
5. Предлог закона о измјени Закона о конкуренцији БиХ - предлагач: посланик Милорад 

Живковић (друго читање); 
6. Предлог оквирног закона о предшколском васпитању и образовању у Босни и 

Херцеговини (прво читање); 
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      7.   Годишњи извјештај  Централне банке БиХ за 2006. годину; 
      8.   Финансијски извјештај Централне банке БиХ за 2006. годину; 
      9.    Извјештај о раду Централне изборне комисије БиХ за 2006. годину; 

10. Извјештај о раду Правобранилаштва БиХ за 2006. годину; 
11. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање споразума о предлогу закључка 

посланика Садика Ахметовића, предложеног на 7. сједници Дома, 
12. Разматрање иницијативе за покретање јавне кампање против искоришћавања радника на 

црно и утврђивање листе послодаваца који запошљавају раднике на црно (предлагач: 
посланик Денис Бећировић); 

13.  Именовање три члана из Представничког дома у Комисију за избор текста химне Босне и 
Херцеговине; 

14. Именовање чланова у комисије  делегације Парламентарне скупштине БиХ; 
     15. Давање сагласности за ратификацију: 

а)   Споразума између Савјета министара БиХ и Владе Краљевине Данске  
      о прихвату  лица чији је боравак противзаконит, 
б)  Споразума између Босне и Херцеговине и Републике Хрватске о измјени Споразума између 
      Владе Босне и Херцеговине, Владе Федерације БиХ и Владе Републике Хрватске о 
      међусобном извршавању судских одлука  и кривичним стварима; 
ц)  Споразума између Савјета министара БиХ и Владе Републике Мађарске о сарадњи у области 
      образовања, науке и културе,  
д)  Споразума о привредној сарадњи између Савјета министара БиХ и Владе Републике 
      Мађарске, 
е)  Стратешког споразума о сарадњи између Савјета министара БиХ и Канцеларије Европске 
      полиције (ЕУРОПОЛ),        
ф) Уговора о финансирању између Босне и Херцеговине и Европске инвестиционе банке –  
      Пројекат обнове електричне енергије II, 
г)   Привременог уговора о слободној трговини између  Савјета  министара БиХ  
      и Мисије  привремене управе Уједињених нација на Косову, 
х)  Споразума између Савјета министара БиХ и Владе Републике Француске о реадмисији лица  
      са незаконитим статусом и Протокола о примјени Споразума, 
и)  Споразума између Савјета мнистара БиХ и Владе Арапске Републике Египат о сарадњи у  
     области сузбијања криминала. 

 
Ад. – 1. Записник са 7. сједнице Представничког дома 
 
 Денис Бећировић приговорио је што у Записнику није наведено да је он у оквиру 2. тачке – 
Посланичка птиања и одговори, предложио да Дом усвоји закључак – да се до ове сједнице 
посланицима достави листа са посланичким питањима  - садржај питања, коме и када су постављена – и 
да је тај закључак прихваћен.  
 Такође, Бећировић је затражио да се на 7. страни Записника (9. тачка) – прије реченице “Није 
било расправе па је одмах спроведено гласање”, упише реченица: “За расправу се јавио предлагач тачке 
дневног реда, посланик Денис Бећировић, али предсједавајући није дозволио да се расправа отвори, 
супротно пракси коју је примијенио у 8. тачки дневног реда.”  
 Послије краће расправе између предсједавајућег Бериза Белкића и Дениса Бећировића, 
предсједавајући је констатовао да се обавезује Служба да изврши увид у транскрипту и провјери 
оправданост примједаба посланика Бећировића и да о томе обавијести Дом на наредној сједници, 
приликом усвајања Записника са 8. сједнице. 1  Затим је Записник дао на гласање. 

 
1 Увидом у транскрипт 7. сједнице установљено је да посланик Бећировић јесте предложио поменути закључак, али 
да о њему није извршено гласање, па стога није ни наведен у Записнику. Записник са 7. сједнице допуњен је тако 
што је закључак предложен и предсједавајући је констатовао да га не треба усвајати, а да ће се организовати 
достављање посланичких питања како је посланик Бећировић тражио.    
    Што се тиче друге примједбе посланика Бећировића у вези са 9. тачком, утврђено је да у транскрипту није било 
дискусије у оквиру ове тачке.  
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 Са 33 гласа ''за'' и два ''уздржана'' усвојен је Записник са 7. сједнице, са наведеном констатацијом 
предсједавајућег Дома.       
                                                                                                                    
Ад. – 2. Посланичка питања и одговори 
 

 Предсједавајући Белкић констатовао је да су за ову сједницу одговоре на питања добили 
посланици: 

- Сњежана Рајилић,  од Управе за индиректно опорезивање - на питање постављено 
на 5. сједници, 

- Азра Алајбеговић, од Института за акредитовање – на питање постављено на 6. 
сједници, 

- Хусеин Нанић, од Службе за заједничке послове институција БиХ – на питање 
постављено на 7. сједници, 

- Милорад Живковић, од министра спољних послова – на питање постављено на 7. 
сједници и  

- Славко Јовичић, од министра спољних послова – на питање постављено на 7. 
сједници.  

 
Затим је предсједавајући навео и имена посланика на чија питања није одговорено.  
Драго Калабић рекао је да је добио одговор на питање, али да је одговор строго 

повјерљиве природе и да га је добио од министра Садовића, те да он не може прихватити такав 
начин комуникације. Посланичко питање је јавно постављено и молим министра Садовића да 
нађе начина, поштујући прописану процедуру, да одговор на питање не добије он сам, јер 
посланичка питања постављамо у име јавности и у име различитих интереса, рекао је Драго 
Калабић. 
 У вези са одговорима на питања, говорили су Славко Јовичић и Милорад Живковић. 
 
 Постављена су нова питања како слиједи: 

 
Милорад Живковић:  

Изнијевши незадовољство одговором министра спољних послова на питање са 7. сједнице, 
у вези са разговором са амбасадором Ирана, поставио је потпитање:  

«Који је званичан став БиХ у вези са развијањем нуклеарне технологије Ирана?» 
 Поставио је сљедећа нова питања: 

 «С обзиром на опречне тврдње у вези са разговором са предсједником Србије Борисом 
Тадићем о одлуци дијела Предсједништва БиХ да се позове Србија да без одгађања ухапси и 
испоручи оптужене за ратне злочине, моје питање гласи: 

1. Да ли је одлука била предмет разговора министра Свена Алкалаја са предсједником 
Србије Борисом Тадићем? 

2. Ако јесте, какав је званични став БиХ заступан у тим разговорима?'' 
 
Шефик Џаферовић:  
 «Питање предсједавајућем Савјета министара: због чега Савјет министара овог састава 
није за 105 дана од конституисања утврдио предлог ниједног закона и доставио га у 
парламентарну процедуру. Ово посебно када се имају у виду обавезе које БиХ има на свом 
европском путу.  Шта се дешава када су у питању законске иницијативе? Зашто их нема? Зашто 
нема предлога закона у Парламенту БиХ и када ће то почети радити?»  
 
Азра Хаџиахметовић: 
 «Моје питање односи се на сљедеће: колико има именованих судија са мандатом који су 
навршили старосну доб прописану за обавезан одлазак у пензију? Који су разлози водили Високи 
судски и тужилачки савјет да се опредијели за именовање, односно мандат судија и зашто се не 
примјењује правило о старосној доби за престанак мандата?  На основу чијег и каквог документа 
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је Високи судски и тужилачки савјет цијенио испуњавање првог услога за именовање судија – 
«да има психофизичке способности»?   
 
 Милица Марковић:  
 «Од којег периода и на основу које одлуке је Министарство цивилних послова почело да 
планира и реализује средства за финансирање институција културе у БиХ, са сљедећим детаљним 
подацима: 

1. Које институције се сада (2007. год.) финансирају из средстава за културу у оквиру 
Министарства цивилних послова? 

2. Колико је укупно утрошено средстава за ову област у 2006. години (рад појединих 
институција, програми културних активности као и намјенска средства по захтјеву 
физичких или правних лица за поједине пројекте)? 

2. Колико је свака институција културе у БиХ појединачно добила за рад и активности у 
2006. години?» 

 
Мехмед Суљкановић: 
 «Моје питање упућено је Министарству иностраних послова, а односи се на 
представништва и бирое и сличне или сличне институције успостављене, ангажоване или 
финансиране од ентитета Република Српска, те лобистичке активности РС-а у иностранству. 
Питање је разрађено по сегментима који гласе:  

- У којим земљама постоји представништво, биро или слична институција успостављена, 
ангажована или финансирана од ентитета РС?  

- Из којих средстава се те институције финансирају? 
- Који је годишњи буџет тих институција, укључујући специфичне ставке за сваку 

институцију појединачно?  
- Којим активностима се баве ове институције, укључујући специфичне ставке за сваку 

институцију појединачно? 
- Према којим институцијама или званичницима земље домаћина дјелују ове институције, 

те у вези са којим специфичним питањима? 
- У којим земљама је ентитет Република Српска ангажовала или тренутно остварује 

лобистичке или сличне представничке услуге? 
- Из којих средстава се те услуге финансирају?  
- Који је годишњи буџет свих услуга, уклучујући специфичне ставке за све услуге 

појединачно?  
- Којим активностима се баве фирме или куће које пружају предметне услуге укључујући 

што детаљније специфичне активности свих фирми или кућа појединачно?  
- Према којим институцијама или званичницима земље домаћина дјелују те фирме или 

куће, те у вези са којим специфичним питањима?» 
 

Рифат Долић:  
1. Питање директору СИПА-е: «Какви су резултати и судбина истраге која је својевремено 

вођена против групе лице и фирме „Галаксија“ из Бихаћа, власништво Емина Пивића, по основу 
сумње да су у периоду од 1996. до 2000. године преко граничног прелаза Изачић код Бихаћа без 
плаћања царине и увозних дажбина увезли преко 100 шлепера високотарифне робе и тако 
оштетили буџет Федерације БиХ за више милиона КМ?» 

2. Питање министру спољних послова и Савјету министара: «Шта можете предузети на 
професионалнијем регулисању преласка границе на граничном прелазу Маљевац код Велике 
Кладуше у дане викенда и празнике када грађани БиХ из Западне Европе долазе кући на викенд и 
за празнике, а након тога се крајем викенда или празника враћају у мјеста привременог боравка у 
Европи?» 
 
Сефер Халиловић:  
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   «Прво питање је питање министру за цивилне послове у Савјету министара господину 
Средоју Новићу. 

Да ли је до сада ово министарство финансирало све институције културе које је основала 
држава Босна и Херцеговина? Према неким сазнањима, ово министарство је за ове институције 
издвојило 2 милиона КМ годишње, што је око 50% стварних потреба. Да ли се остварује икаква 
контрола над утрошком ових средстава, односно да ли су управни одбори и директори валидни и 
када им истиче мандат? Ко их је и када именовао и да ли је то урађено по закону? Који је закон о 
музејској дјелатности на снази у БиХ? Односно, ако се не примјењује и не поштује никакав закон, 
да ли Савјет министара крши Анекс 2 Дејтонског мировног споразума у којем је регулисан 
континуитет правних прописа БиХ? Суштина цијеле приче је у питању - прави ли ресор 
министарства разлику између институција културе од значаја за БиХ и институција културе које 
је основала БиХ и шта у вези с овим питањем треба,  мисли и намјерава да уради?» 
 «Друго питање је упућено Колегијуму Представничког дома Парламентарне скупштине 
БиХ. Зашто се не врши телевизијски пренос сједница Парламентарне скупштине БиХ, када је у 
члану 153. став (3) Пословника Представничког дома Парламентарне скупштине БиХ наведено да 
се за посланичка питања минимално издваја сат времена на свакој редовној пленарној сједници и 
обезбјеђује директан ТВ пренос?»  
 
Селим Бешлагић: 

«Посланичко питање је за предсједавајућег Савјета министара, а једноставно је. 
Захтијевам од предсједавајућег Савјета министара БиХ да одговори на питање: зашто још није 
отворен и није почео радити царински терминал у Тузли?»  
 
Денис Бећировић:  
 «Ја имам два посланичка питања: 

 1. Зашто Министарство одбране БиХ не прихвата захтјев Универзитета у Тузли за учешће 
у расподјели објеката који су били у надлежности Војске Федерације БиХ, и то Касарне Хусеин- 
капетан Градашчевић у Тузли, те Стрелишта Пашабунар за потребе Универзитета у Тузли? 
 2. Да ли је тачно да су слични објекти или један њихов дио, а који су у надлежности војске 
у Сарајеву, Бањој Луци и у неким другим градовима, већ додијељени универзитетима у тим 
градовима?» 
 
Лазар Продановић:  
 «Питање упућујем  Министарству безбједности. Какав је став Министарства безбједности 
поводом изјава неких политичара и чланова овог парламента да одузимање држављанства БиХ 
одређеним лицима не мора да значи да та лица  морају напустити БиХ? Да ли је то позив да та 
лица без држављанства остану у БиХ и какве то посљедице може имати на безбједност земље?» 
 
Шемсудин Мехмедовић:  

 «Ја сам на једној од претходних сједница поставио питање министру комуникација и 
транспорта. С обзиром да до данас нисам добио одговор, данас постављам нових шест питања. 
Надам се да ћу добити одговор.  
 1. Министарству комуникација и транспорта: када ће и на основу којег правилника бити 
извршено усклађивање редова вожње међународних аутобуских линија, с обзиром да то није 
учињено од 1996. године? 
 2. На основу чега, на основу којег прописа су тзв. међурепубличке линије између РС-а и 
Србије и Црне Горе проглашене међудржавним? 
 3. На основу чега се врши расподјела ЦЕМТ дозвола? По неком кључу 1/3 Републици 
Српској, 2/3 Федерацији, а од тога 60% Бошњацима, односно бошњачким фирмама, и 40% 
хрватским. Гдје је такав принцип прописан? Ваљда се дозволе издају за возну јединицу. 
 4. Зашто се секретар Министарства у својим актима позива на законе сусједних држава, а 
не на законе БиХ? Примјер, акт број: 03-29-5-855/07 од 20.03.2007. године. 
 5.  Да ли је усвојен, односно да ли је устројен Регистар међународних линија? 
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 6. Када ће ово министарство коначно ускладити своје активности са законима ове 
државе?» 
 
 У оквиру постављања питања изнесена су два предлога закључка који гласе: 

Милица Марковић: “Обавезује се Савјет министара, односно ресорна министарства и 
службе да у року од 30 дана од дана достављања питања доставе одговор.” 

Денис Бећировић: “Полазећи од тога да је Представнички дом Парламентарне скупштине 
БиХ највиши орган законодавне власти у БиХ који, између осталог, има надлежност да бира и 
разрјешава Савјет министара БиХ, а увиђајући неодговоран однос министара који након седам 
одржаних сједница Представничког дома крше Пословник Представничког дома, посебно 
чланове 151. и 155, Представнички дом на својој 8. сједници закључује да ће од наредне сједнице 
покренути питање смјене оних министара који крше одредбе Пословника Представничког дома и 
на тај начин деградирају највиши орган законодавне власти.»   
 У вези са предлогом Милице Марковић, предсједавајући Белкић подсјетио је да је 
Пословником одређен рок од 30 дана за достављање одговора на посланичка питања. С обзиром 
на то, Милица Марковић је одустала од предлога. 
 Драго Калбић је рекао да се исти разлог може примијенити и на предлог Дениса 
Бећировића, јер је Пословником регулисано и питање смјене Савјета министара. 
 Предсједавајући Белкић констатовао је да је Милица Марковић повукла свој предлог, а да 
је дужан да на гласање да предлог Дениса Бећировића, пошто он није повукао свој предлог. 
Услиједило је гласање. 
 ''За'' је галасало 19 (Федерација БиХ 15, Република Српска четири), ''против'' пет, 
''уздржана'' четири посланика. 
 Будући да предлог закључка није добио ентитетску већину, одмах је спроведено 
усаглашавање у Колегијуму.  
 Није било сагласности. 
 У другом кругу гласања, ''против'' предлога закључка из Републике Српске гласало је 
шест, из Федерације БиХ два посланика. 
 Предсједавајући Белкић констатовао је да је усвојен закључак који је предложио Денис 
Бећировић.  
 
Ад.  – 3. Захтјев посланика Јерка Иванковића Лијановића за разматрање Предлога закона о     
               измјени Закона о порезу на додату вриједност по хитном поступку, у складу са 
               чланом 127. Пословника Дома 
              
            Послије краћих уводних напомена које је поводом ове тачке изнио предсједавајући 
Белкић, предлагач закона Јерко Иванковић Лијановић предложио је да се Предлог закона, умјесто 
по хитном, разматра по скраћеном поступку, у складу са чланом 126. Пословника. 
 Предсједавајући је овај предлог дао на гласање. 
 ''За'' је гласало 15, ''против'' 16, ''уздржана'' три посланика. 
 Предсједавајући је констатовао да није усвојен предлог за скраћену процедуру, па ће се 
Прелдог закона из ове тачке разматрати у редовној процедури. 
 
Ад. – 4. Предлог закона о допунама Изборног закона БиХ (друго читање) 
 
 Предсједавајући Белкић, у уводним напоменама, подсјетио је да у пленарној фази нема 
амандмана на Предлог закона. 
 У расправи су учествовали: Момчило Новаковић, Шефик Џаферовић и Драго Калабић. 
 Затим је предсједавајући спровео гласање о Предлогу закона у другом читању. 
 ''За'' је гласало 19 (Федерација БиХ 19 – из Републике Српске није било гласова ''за''), 
''против'' је гласало 15, ''уздржана'' два посланика. 
 Због недостатка ентитетске већине, спроведно је усаглашавање у Колегијуму и није било 
сагласности. 
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 У другом кругу гласања, ''против'' Предлога закона из РС-а је гласало 11, из Федерације 
четири посланика. 
 Предсједавајући је констатовао да није усвојен Предлог закона о допунама Изборног 
закона БиХ. 
 
Ад. – 5. Предлог закона о измјени Закона о конкуренцији БиХ (друго читање) 
              - предлагач: посланик Милорад Живковић  
 

У уводним напоменам предсједавајући је подсјетио на Извјештај надлежне комисије, у 
којем је наведено да није било амандмана и да је Комисија једногласно прихватила Предлог 
закона.  

О Предлогу закона вођена је дужа расправа, у којој су учествовали: Азра Хаџиахметовић, 
Сњежана Рајилић, Бакир Изетбеговић, Селим Бешлагић, Шефик Џаферовић, Момчило 
Новаковић, Славко Јовичић, Бранко Докић, Милорад Живковић и Јозо Крижановић. 

Послије расправе предсједавајући је Предлог закона дао на гласање.  
Са 24 гласа ''за'' (Федерација БиХ 13, Република Српска 11), девет ''против'' и два 

''уздржана'', усвојен је Закон о измјени Закона о конкуренцији. 
 
 
Ад. – 6. Предлог оквирног закона о предшколском васпитању и образовању 
              у Босни и Херцеговини (прво читање) 
 
 Предсједавајући Белкић подсјетио је да се Предлог овог закона разматра по старом 
пословнику, као и да је надлежна комисија усвојила један амандман који је постао саставни дио 
закона.  
 О Предлогу закона дискутовао је Денис Бећировић. Затим је Дом, са 30 гласова “за” 
(Федерација БиХ 22, Република Српска осам), два ''против'' и два ''уздржана'', усвојио Предлог 
закона у првом читању. 
 Предсједавајући је предложио да се Предлог закона разматра и у другом читању. 
 У вези са овим предлогом дискутовали су: Драго Калабић, Селим Бешлагић и Милорад 
Живковић. 
 ''За'' предлог за друго читање гласало је 20 посланика из Федерације БиХ, из Републике 
Српске није било гласова ''за''. 
 Предсједавајући је констатовао да предлог за друго читање није усвојен и да ће бити 
уврштен у дневни ред наредне сједнице Дома. 
 
Ад. – 7. Годишњи извјештај  Централне банке БиХ за 2006. годину 
 
 Поводом Годишњег извјештаја Централне банке дискутовали су Бакир Изетбеговић и 
Винко Зорић, као  и гувернер Централне банке БиХ Кемал Козарић, који је одговорио на питања 
изнесена у расправи. 
 Послије расправе Дом је, са 32 гласа ''за'' и два ''уздржана'', усвојио Годишњи извјештај 
Централне банке за 2006. годину. 
 
Ад. – 8. Финансијски извјештај Централне банке БиХ за 2006. годину 
 
 Није било расправе поводом Финансијског извјештаја. Усвојен је са 33 гласа ''за'' и једним 
гласом ''уздржан''. 
 
Ад. – 9. Извјештај о раду Централне изборне комисије БиХ за 2006. годину 
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 У уводним напоменама предсједавајући Белкић подсјетио  је на Мишљење 
Уставноправне комисије, као надлежне, о разматрању Извјештаја, те навео закључак који 
Комисија предлаже да Дом усвоји.  
 У име Централне изборне комисије говорио је Стјепан Микић, предсједник ЦИК-а. 
 У расправи су учествовали: Шефик Џаферовић, Мартин Рагуж, Момчило Новаковић, 
Рифат Долић, Шемсудин Мехмедовић, Драго Калабић, Садик Бахтић, а након расправе поново је 
говорио предсједник ЦИК-а Стјепан Микић. 
 Послије расправе предсједавајући је на гласање дао Извјештај Централне изборне 
комисије, са Мишљењем Уставноправне комисије о овом Извјештају, у којем су садржане 
препоруке и сљедећи 
 

З А К Љ У Ч А К 
 1. Потребно је формирати интерресорну радну групу са задатком да припреми текст 
предлога измјена и допуна закона у чијем су спровођењу уочени проблеми, и то: Изборног 
закона БиХ, Закона о сукобу интереса у институцијама власти БиХ и Закона о 
финансирању политичких партија. 

2. Интерресорну радну групу ће чинити: три посланика из Представничког дома, три 
посланика из Дома народа Парламентарне скупштине БиХ, три члана из Савјета 
министара БиХ и три члана Изборне комисије БиХ. 
 
 Извјештај ЦИК-а, са Мишљењем комисије и овим закључком, усвојен је једногласно (34 
гласа).         
 
Ад. –10. Извјештај о раду Правобранилаштва БиХ за 2006. годину 
 
 У уводним напоменама предсједавајући Бериз Белкић подсјетио је на Мишљење Уставноправне 
комисије, која је,  уз остало,  констатовала да се непопуњеност позиција у Правобранилаштву може 
негативно одразити на квантитет,  квалитет и ефикасност у раду Правобранилаштва, те да је неопходно 
што прије извршити одговарајуће попуне. 
 У расправи су учествовали Бајазит Јашаревић и Мартин Рагуж, а у име Правобранилаштва 
говорила је Драгица Милетић, правобранилац БиХ.  
 Послије расправе предсједавајући Белкић дао је на гласање Извјештај о раду 
Правобранилаштва, са Мишљењем Уставноправне комисије у којем је садржан сљедећи 
 

З А К Љ У Ч А К 
Представнички дом захтијева од Савјета министара БиХ да приступи рјешавању 

питања имовине Босне и Херцеговине хитним доношењем закона у тој области. 
 
 Са 30 гласова ''за'' и једним гласом ''уздржан'', усвојен је Извјештај о раду 
Правобранилаштва БиХ за 2006. годину, са Мишљењем Уставноправне комисије и овим 
закључком.  
 
Ад. – 11. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање споразума о предлогу 
                закључка посланика Садика Ахметовића, предложеног на 7. сједници Дома 
 
 Предсједавајући је подсјетио на Извјештај Комисије Колегијума о усаглашавању, 
напоменувши да није постигнута сагласност. Затим је спровео други круг гласања о предлогу 
закључка.  
 ''За'' предлог закључка у другом кругу гласања гласало је 15, ''против'' 11 – из Републике 
Српске,  ''уздржана'' четири посланика. 
 Предсједавајући је констатовао да закључак није усвојен. 
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Ад. – 12. Разматрање иницијативе за покретање јавне кампање против искоришћавања 
                радника на црно и утврђивање листе послодаваца који запошљавају раднике на 
                црно  - предлагач:  посланик Денис Бећировић 
                 
              Денис Бећировић, као предлагач ове тачке, поднио је образложење предлога закључка, 
који гласи: 

“Задужује се Савјет министара БиХ да, у сарадњи са ентитетским владама, покрене јавну 
кампању против искоришћавања радника на црно, те да у року од шест мјесеци сачини црну 
листу послодаваца који запошљавају реднике на црно или послују на друге недозвољене начине, 
односно не измирују обавезе према радницима.” 
  
 У расправи су учествовали: Садик Бахтић,  Селим Бешлагић, Денис Бећировић, Јерко 
Иванковић Лијановић, Милорад Живковић, Момчило Новаковић, Мирко Околић, Јозо 
Крижановић, Винко Зорић и Славко Јовичић. 
 Послије расправе предсједавајући је спровео гласање. 
 ''За'' предлог закључка гласало је 14 посланика – сви из Федерације БиХ, ''против'' три, 
''уздржано'' 12 посланика. Због недостатка ентитетске већине, одмах је извршено усаглашавање у 
Колегијуму. Није било сагласности. 
 У другом кругу гласања, из Републике Српске ''против'' је гласало 11 посланика, што је 
више од 2/3 из ентитета.  
 Предсједавајући је констатовао да предложени закључак није усвојен. 
 
Ад. – 13. Именовање три члана из Представничког дома у Комисију за избор текста химне  
                  Босне и Херцеговине 
 
 Предсједавајући је изнио предлог Проширеног колегијума да се у ову комисију из 
Представничког дома предложе: Адем Хускић, Винко Зорић и Славко Јовичић.  
 Кратко су дискутовали Момчило Новаковић и Денис Бећировић. 
 Са 28 гласова ''за'', три ''против'' и два ''уздржана'', усвојен је овај предлог Колегијума. 
 
Ад. – 14. Именовање чланова у комисије  и делегације Парламентарне скупштине БиХ 
 
 У оквиру ове тачке, на предлог клубова посланика, у комисије и делегације изабрани су 
посланици како слиједи: 
 
 а) Адем Хускић изабран је, умјесто Вахида Хеће, за члана:  

- Уставноправне комисије, 
- Комисије за финансије и буџет Представничког дома, 
- Заједничке комисије за одбрану и безбједност и 
- Делегације Парламентарне скупштине у Интерпарламентарној унији. 

 
б) Салко Соколовић изабран је, умјесто Едина Мушића, за члана:                             

- Комисије за спољну трговину и царине 
- Комисије за финансије и буџет 
 

ц) Велимир Јукић изабран је за члана Уставноправне комисије, умјесто Славка 
                 Матића и 
            д) Славко Матић изабран је за члана Комисије за саобраћај и комуникације, умјесто 
                 Велимира Јукића. 

е) Винко Зорић именован је за члана Делегације Парламентарне скупштине у ИПУ. 
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Ад. – 15. Давање сагласности за ратификацију: 

а)   Споразума између Савјета министара БиХ и Владе Краљевине Данске  
      о прихвату лица чији је боравак противзаконит, 
б)  Споразума између Босне и Херцеговине и Републике Хрватске о измјени Споразума између 
      Владе Босне и Херцеговине, Владе Федерације БиХ и Владе Републике Хрватске о 
      међусобном извршавању судских одлука  и кривичним стварима; 
ц)  Споразума између Савјета министара БиХ и Владе Републике Мађарске о сарадњи у области 
      образовања, науке и културе,  
д)  Споразума о привредној сарадњи између Савјета министара БиХ и Владе Републике 
      Мађарске, 
е)  Стратешког споразума о сарадњи између Савјета министара БиХ и Канцеларије Европске 
      полиције (ЕУРОПОЛ),        
ф) Уговора о финансирању између Босне и Херцеговине и Европске инвестиционе банке –  
      Пројекат обнове електричне енергије II, 
г)   Привременог уговора о слободној трговини између  Савјета  министара БиХ  
      и Мисије  привремене управе Уједињених нација на Косову, 
х)  Споразума између Савјета министара БиХ и Владе Републике Француске о реадмисији лица  
      са незаконитим статусом и Протокола о примјени Споразума, 
и)  Споразума између Савјета мнистара БиХ и Владе Арапске Републике Египат о сарадњи у  
     области сузбијања криминала. 
 
У уводним напоменама предсједавајући Белкић рекао је да је надлежна Комисија за 

спољне послове разматрала акте из ове тачке и предложила Дому да да сагласност за њихову 
ратификацију. Предложио је да се расправаља и гласа о свим споразумима јединствено.  

Момчило Новаковић приговорио је на Привремени уговор о слободној трговини између 
Савјета министара БиХ и Мисије привремене управе Уједињених нација на Косову, рекавши да је 
неприхватљив за Клуб СДС-а јер се на овај начин Косово третира као држава.  

У расправи је учествовао и Драго Калабић, који је предложио да се изјашњавање о овом 
уговору одгоди, а да се о осталим актима из ове тачке гласа у пакету. 

Предлог Драге Калабића усвојен је са 24 гласа ''за'' и једним гласом ''против''. 
Са 33 гласа ''за'' и једним гласом ''уздржан'', Дом је дао сагласност за ратификацију 

споразума из ове тачке под: а), б), ц), д), е), ф), х) и и). 
Како је одлучено, одгођено је изјашњавање о подтачки г) Привременом уговору о 

слободној трговини између  Савјета  министара БиХ  и Мисије  привремене управе Уједињених нација 
на Косову. 
 
   

Овим је, у 14.20 часова, завршена 7. сједница Представничког дома. 
 

 Саставни дио Записника је транскрипт  8.  сједнице. 
 
 
   СЕКРЕТАР                                    ПРЕДСЈЕДАВАЈУЋИ       
 ПРЕДСТАВНИЧКОГ ДОМА                                         ПРЕДСТАВНИЧКОГ ДОМА 
          Бранка Тодоровић                                                                               Бериз Белкић 

 
           


